
 

 

Antwoorden op kamervragen van het Kamerlid Van der Staaij over de ‘bareback-feesten’ en 
de mogelijke gevolgen hiervan voor de volksgezondheid. 
(2040509340) 
 
1 
Heeft u kennisgenomen van het boek ‘Je lust of je leven’ van Jan van Wijngaarden, 
inspecteur infectieziekten bij de inspectie voor de Gezondheidszorg? 1) 
 
1 
Ja, ik heb kennis genomen van het boek ‘Je lust of je leven’ van Tim Dekkers waarvoor o.a. 
Jan van Wijngaarden is geïnterviewd. 
 
2 
Hoe beoordeelt u de analyse, dat de zogeheten bareback-feesten, dat wil zeggen feesten 
waar homo’s onbeschermde seks met elkaar hebben, ontoelaatbare gevolgen hebben voor 
de volksgezondheid, waarbij ondermeer te denken valt aan besmetting met HIV? 
 
2 
Gedrag waarbij homoseksuele mannen met opzet onbeschermde anale seks hebben, het 
zogenoemde ‘barebacking’ kan inderdaad negatieve gevolgen hebben voor de 
volksgezondheid. Omdat op bareback-feesten dergelijk gedrag plaatsvindt, vormen deze 
feesten een specifiek risico voor de volksgezondheid.   
  
3 
Hoe beoordeelt u de analyse van Van Wijngaarden dat het hier gaat om een ‘subpopulatie 
die maar doorgaat. Een groep die ernstig tekeergaat, zich nergens iets van aantrekt en veel 
drugs gebruikt’? 
 
3 
Van de organisaties die deskundig zijn op dit terrein en zich in opdracht van mij richten op 
soa- en HIV- preventie bij homomannen (primair de Schorerstichting en daarnaast Soa Aids 
Nederland) begrijp ik ook dat er een kleine groep homomannen met wisselende seksuele 
contacten is die bewust niet de verantwoordelijkheid neemt om veilig te vrijen, terwijl deze 
groep de risico’s voor zichzelf en anderen over het algemeen goed kent. Deze groep is niet 
(meer) ontvankelijk voor de huidige preventieboodschap.  
 
4 
Hoe beoordeelt u de analyse van de schrijver dat de voorlichtingsboodschap inmiddels is 
uitgewerkt en dat daarom nu dwangmaatregelen als alternatief in de rede kunnen liggen? 
 
4 
De algemene boodschap ‘ik vrij veilig of ik vrij niet’ treft voor deze groep inderdaad geen 
doel meer. Daarom zijn andere effectievere voorlichtingsvormen en maatregelen specifiek 
gericht op deze risicogroep noodzakelijk. Ook ik ben van mening dat een hardere aanpak 
daarbij nodig is. Het betreft namelijk een groep die op dit gebied heel moeilijk beïnvloedbaar 
blijkt met de huidige beleidsinstrumenten. Over de benodigde aanpak, bijvoorbeeld ook over 
eventuele dwangmaatregelen, vindt momenteel door partijen betrokken bij preventiewerk 
(bijvoorbeeld de Schorerstichting) veel discussie plaats, nationaal en ook internationaal. Ik 
laat mij informeren en adviseren door de betrokken partijen en zal mij vervolgens beraden op 
mogelijke maatregelen.  
 
 
 
5 



Bent u, mede met het oog op de volksgezondheid, bereid te komen tot een wettelijk verbod 
ten aanzien van genoemde bareback-feesten? 
 
5 
Nee, ik wacht eerst het advies af als genoemd in het antwoord op vraag 4.  
 
6 
Bent u het eens met de aanbeveling van Van Wijngaarden dat gemeenten middels 
verordeningen ten minste moeten voorkomen, dat barebacking op openbare plaatsen wordt 
gepromoot? Wilt u bevorderen dat gemeenten hiertoe overgaan? 
 
6 
Ik vind dit een interessante suggestie. Overigens zijn gemeenten volgens de Wet Collectieve 
Preventie Volksgezondheid verantwoordelijk voor soa- en HIV-bestrijding. Het is in principe 
aan de gemeente zelf om te bepalen of ze in het kader van deze bestrijding het promoten 
van ‘barebacking’ op openbare plaatsen willen voorkomen door middel van verordeningen of 
het weigeren van vergunningen.  
Als deskundigen verwachten dat dit – in combinatie met andere beleidsinstrumenten – een 
effectieve maatregel zal zijn, dan wil ik dit aanbevelen bij de gemeenten. 
 
 
1) De Volkskrant, 24 februari jl. 
 
 


